
Under henvisning til, at Euronews er en paneuropæisk kanal, der støttes af EU, bedes Kommissionen
besvare følgende:

1. Kender Kommissionen til denne udvikling i tv-kanalen Euronews? Foreligger der nogen trussel om at
afskaffe de portugisisksprogede Euronews-udsendelser?

2. Hvilke foranstaltninger er der truffet, eller hvilke foranstaltninger vil der blive truffet for at sikre, at
den portugisisksprogede Euronews-version fortsat får lov at eksistere?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Romano Prodi

(5. februar 2003)

Det ærede medlem henvises til Kommissionens svar på skriftlig forespørgsel P-3364/02 fra José Ribeiro e
Castro (1).

(1) Se side 54.

(2003/C 242 E/074) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-3740/02

af Gabriele Stauner (PPE-DE) til Kommissionen

(19. december 2002)

Om: Årsregnskab for regnskabsåret 2001

Kommissionen har i EF-tidende (1) offentliggjort årsregnskabet for De Europæiske Fællesskaber vedrørende
budgettransaktionerne i regnskabsåret 2001 (konsoliderede beretninger om budgetgennemførelsen og
konsoliderede årsopgørelser).

Kan Kommissionen tilsende mig en liste med alle de ændringer, der er blevet foretaget i det nu
offentliggjorte årsregnskab i forhold til den version, der blev tilsendt Europa-Parlamentet den
30. april 2002?

(1) EFT C 296 af 28.11.2002.

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Michaele Schreyer

(29. januar 2003)

Der er ikke blevet foretaget nogen ændringer. Årsregnskaberne offentliggøres i EF-tidende samme dag som
Revisionsrettens årsberetning.

(2003/C 242 E/075) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-3752/02

af Kathleen Van Brempt (PSE) til Kommissionen

(20. december 2002)

Om: Palladium

Microsoft vil i den næste version af Windows indbygge en »virtuel slot« kaldet Palladium. Ifølge Microsoft
er formålet at beskytte pc’er mod virusser og spamming. Den skal også kunne sætte en stopper for ulovlig
kopiering af software. Palladium vil også indeholde en individuel identifikationskode for pc’en. Nu er man
bange for, at en identifikationskode som den, Microsoft har udviklet, også vil obstruere konkurrenternes
software.
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1. Hvordan vil Kommissionen sikre, at Microsoft ikke misbruger Palladium til at lægge hindringer i
vejen for konkurrenterne? Skaber Palladium problemer for udviklingen af frit software/open source-
udviklingen?

2. Kun software, der accepteres af Palladium, kan fungere på pc’er med Palladium. Har en virksomhed,
der selv sælger software, lov til at opstille reglerne herfor? Er det ikke Kommissionen som myndighed, der
skal fastlægge reglerne?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Mario Monti

(12. februar 2003)

1. Kommissionen er bekendt med Mircrosofts Palladium-initiativ. Dette projekt befinder sig stadig på et
tidligt stadium. På den baggrund � og uden at der foreligger en formel klage � foretager Kommissionen
ikke en undersøgelse af Palladium. Kommissionen er dog fuldt ud klar over den potentielle virkning af
sådanne teknologier som for eksempel Palladium på en række områder, herunder udviklingen af open
source-software, brugerstyring og brugerrettigheder, privatlivets fred og levering af indhold. Kommissionen
er forpligtet til at handle inden for sine beføjelser til fordel for innovation og indgår aktivt i en dialog med
alle parter, der fremfører synspunkter om Palladium.

2. Palladium er endnu ikke indarbejdet i nogen Microsoft-produkter på markedet, og det er derfor for
tidligt for Kommissionen at vurdere dets virkninger. Som den myndighed, der har ansvaret for
konkurrencespørgsmål, skal Kommissionen sikre, at adfærden på markedet er i overensstemmelse med
Fællesskabes konkurrenceregler, således at der opnås markedsresultater, som er til gavn for forbrugere,
konkurrence og innovation.

(2003/C 242 E/076) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-3770/02

af Bart Staes (Verts/ALE) til Kommissionen

(16. december 2002)

Om: Omlægning af våbenindustrien

Forud for reformen af strukturfondene fandtes der Konver-programmet. Med dette program fik
våbenindustrien om nødvendigt adgang til finansielle midler, således at fabrikanterne kunne omstille deres
produktion til civil produktion. Disse omstillingsforanstaltninger til fordel for våbenindustrien indgår nu i
strukturfondenes normale budget.

Kan Kommissionen oplyse, hvor mange penge der i de forløbne 15 år er brugt til omstilling af
våbenindustrien, og kan den desuden for hver enkelt medlemsstats vedkommende anføre, hvorledes disse
midler er anvendt?

Kan den specielt for Belgiens vedkommende anføre, hvilke virksomheder eller myndigheder der har gjort
brug af denne støtte?

Er der allerede foretaget en evaluering af den generelle støtte til omlægning af våbenindustrien, og kan
Kommissionen desuden anføre, hvor mange af de oprindelige arbejdspladser i våbenindustrien der er
overgået til den civile sektor?

Supplerende svar
afgivet på Kommissionens vegne af Michel Barnier

(11. marts 2003)

Fællesskabsinitiativet Konver blev indført i 1993 i forlængelse af særaktionerne Perifra I og II, der blev
vedtaget i 1991 og 1992. Initiativet blev udarbejdet ved udgangen af strukturfondenes budgetperiode
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